
Mor včelího plodu – to je
nemoc, která teď nahání
strach všem včelařům ze
Čkyňska. „Mor se opět ob-
jevil v Bošicích, v Budilově
a v Zahoří. Je to nemoc,
která se nedá nijak léčit,“
popisuje Josef Beneš
mladší, předseda čkyň-
ského sdružení včelařů.

Podle něj se mor vyskytl
u všech včelařů, kteří již
tuto nemoc měli a všechna
včelstva v září 2010 spálili.
Všichni tito včelaři dostali
^inanční náhradu za likvi-
daci a okolí výskytu moru
chemicky ošetřili. Krajská
veterinární správa jim do-
poručila nevčelařit na stej-
ných místech, protože
nákaza se může v okolí
vyskytovat i po chemické
sanaci půdy. Nebylo to nic
platné. „Mor nám svým
letošním propuknutím
znovu ukazuje svou zákeř-
nost,“ uvádí Josef Beneš 
s tím, že všechny ztráty
ještě nejsou sečteny. 

Letos zhruba pět procent
včelstev na Čkyňsku během
zimy padlo za oběť varoáze.
„Odhaduji zhruba 20 včel-
stev ze čtyř stovek včelstev,
které jsou u nás v organi-
zaci evidovány,“ uvádí
Beneš. V České republice se
každoročně musí vyšetřit
každé včelstvo na příto-
mnost roztoče varoa 

destructor (varoáza), který
parazituje na včelách a na
včelím plodu. Samotný roz-
toč včelstva nezlikviduje,
ale nebezpečí vzniká při
jeho velkém přemnožení. 

Čkyňští včelaři byli varoá-
zou nejvíce postiženi v roce
2008, kdy uhynulo v prů-
měru 30 procent včelstev.
„Tehdy někteří včelaři přišli
o všechna včelstva a jiný
například jen o jedno. „Rok
2008 byl pro mnoho vče-
lařů zdrcující. Před rokem
2008 se dlouho nic vážného
nedělo. V roce 2009 nám
vypukl v Budilově mor
včelího plodu a zatím jedi-
ná pozitivní informace je,
že se nám nešíří dál,“
popisuje Josef Beneš. 

I přes všechna úskalí ale
čkyňští včelaři dál svůj med
prodávají na základě kaž-
doročních vyšetření. Cenu
si stanovuje každý včelař
sám podle toho, jak si kdo
cení své práce a především
práce svých včel. Ceny se
pohybují od 90 do 120
korun. Dražší vždy bývá
med lesní a levnější je jarní
květový med. „Kvalitativně
jsou tyto medy srovnatelné.
Květový med se říká proto,
že obsahuje výtažky ze
všech na jaře kvetoucích
bylin, květin a stromů.
Lesní med zase obsahuje
větší množství minerálních 

látek,“ popisuje Josef Beneš. 
Místní svaz včelařů má

okolo 50 členů. „Věkový
průměr se pohybuje někde
mezi 50 a 60 lety a pořád

roste. Chybí dostatek zá-
jemců z mladších řad,“ uza-
vírá Josef Beneš.

(pp)
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Letošní Josefovskou zábavu navštívilo téměř dvě stě lidí.
Celý večer se nesl v duchu 60. let a všem účastníkům to
velmi slušelo, zejména pak děvčatům. 

Včelaři na Čkyňsku mohou mít
problém se včelím morem

Předseda spolku čkyňských včelařů Josef Beneš ml.



Přezouvání,  teplé obědy,
zvonění na přestávky a
převlékání na tělocvik, to
vše se nám spojuje se stan-
dardním českým školním
systémem a také se čkyň-
skou základní školou. Mno-
hým se mohou zdát tyto
zaběhnuté detaily fádní, ale
po naší zkušenosti s ameri-
ckým školním  systémem
oceňujeme všechny tyto or-
ganizační vymoženosti. 

Devítiletý Jakub a šesti-
letý Matěj mají skvělou
příležitost vyzkoušet si
vyučování ve 4. a 1. třídě na
Základní škole ve Čkyni.  
V batůžku si poprvé nesou
kromě svačiny přezůvky 
a místo do třídy mají
namířeno do šaten. Jejich
americká škola má kolem
1000 studentů na prvním
stupni, tudíž si kvůli pros-
torům nemůže dovolit
šatny a přezouvání! Mnoh-
dy tedy tráví  celý den v
zimních sněhulích a nepo-
řádek z bot nehezky zdobí
téměř každou třídu.

Zvoní! Jakub a Matěj tuší,
že to znamená dorazit co
nejdříve do třídy.  U nich ve
škole se samozřejmě do-
držuje přesný začátek
vyučování a 45 minutové
bloky,  ale vyučovací hodiny
nejsou oddělené zvoněním,
pouze se sleduje čas na
nástěnných hodinách. Nic-
méně děti ve státní zá-
kladní škole ve městě
Stamford, stát Connecticut,
ví, že musí stihnout přijít
do školy do 8:15,  kdy se
hraje státní hymna a děti
opakují přísahu. Potom se
škola také zamyká a opo-
zdilci se hlásí v kanceláři.
Pozdní příchody jsou
později zaznamenány na
vysvědčení.

Oba kluci dorazí do třídy
a usedají do vzorně uspořá-
daných lavic oproti jejich
třídám, kde se mění us-
pořádání lavic do různých
útvarů několikrát během
roku. Po několika hodinách
pochopí smysl zvonění 
a přestávek a nemohou se
nabažit desetiminutové
svobody bez učitelské su-
pervize. Učitel v USA ze
třídy až na výjimky neod-
chází, především z důvodu
bezpečnosti dětí. Děti jsou
tak pod neustálým dohle-
dem a nemají tolik příleži-
tostí k pošťuchování, slov-
ním nebo fyzickým na-
padáním.

Kluky čeká tělocvik.
Poprvé se převlékají do
teplákové soupravy a te-
nisek. Děti  v jejich škole
nosí sportovní oblečení 
v den, kdy mají tělocvik,
nebo cvičí v oblečení, ve
kterém přijdou do školy,
tudíž dívky v sukních a klu-
ci v kalhotách. Převlékání
by bylo velmi kompliko-
vanou záležitostí, protože v
USA se velice silně respek-
tuje intimní soukromí obou
pohlaví. 

Konečně nastal čas oběda.
Pro Jakuba a Matěje je to
další nová zkušenost, pro-
tože přecházejí do jiné části
budovy se dvěma místnos-
tmi vyhrazenými pro kul-
turní stolování. Servírování
dvou chodů složených z
teplé polévky, hlavního jídla
a výběru ze dvou nápojů
kluci neznají. Prostory  je-
jich školy omezují podávání
obědů v jídelně, proto se je-
jich jedna tělocvična mění
na školní jídlenu a servírují
sice teplé jídlo, ale většinou
jsou to polotovary jako je
pizza, párek, hamburger,
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Ve škole v Americe a ve Čkyni
Kde je to lepší?



polévka, mexické taco 
a nebo těstoviny se sýrovou
omáčkou. Kvalitu teplých
chutných obědů ve čkyňské
školní jídelně nepřebije
žádný americký hamburger
a Matěj si přidává talíř
polévky a o svíčkové vy-
práví ještě několik dnů.

Už poněkolikáté slyším od
Jakuba a Matěje jak rádi
jdou do školy, protože se
učí jenom 4 až 5 hodin
denně oproti většině dětí 
v USA, které dochází do
školy od 5 let věku  od 8:10
do 14:40 pět dní v týdnu
bez rozdílu věku. Děti si
postupně zvyknou a v
rámci osnov mají návštěvu
knihovny, hru na hudební
nástroj, počítače apod.
Rodiče v USA jsou s tímto
časovým rozvrhem spoko-
jeni, protože jim to do jisté
míry umožňuje pracovat na
částečný nebo plný pra-
covní úvazek.

Matýsek také s nadšením
využívá školní družinu.
Třídy jsou skvěle přizpů-
sobené mimoškolním ak-
tivitám - výtvarným, hu-
debním, zábavným apod. 
V USA existuje pro děti po-
školní (after school) pro-
gram, kde si děti píší úkoly,
chodí na hřiště a nebo
dělají různé výtvarné čin-
nosti. Škola také nabízí nej-
různější kroužky - stavění 
z lega, učení cizího jazyka,
doučování apod., ale veš-
keré tyto činnosti se
odehrávají v prostorách
tělocvičny a školních tříd a
jsou výhradně zastoupeny
dobrovolnou činností ro-
dičů a učitelů.
Jedním ze silných článků

Stamfordské školy je do-
brovolná činnost rodičů,
kteří během školního roku
organizují aktivity pro děti
a rodiče, na jejichž základě
pomáhají škole s ^inančním
příspěvkem. Velice popu-
lární je dětský kar-
neval, prodej květin 

a knih, charitativní čin-
nosti jako je  sběr oblečení
a potravin pro lidi v nouzi.
Rodiče také aktivně
pomáhají ve třídách se
slabšími a nebo naopak
pokročilými žáky a tím se
snaží dosahovat u žáků
rovnoměrných výsledků.

Matěj a Jakub pravdě-
podobně nedostanou vy-
svědčení, které by se jim asi
líbilo více než v USA, pro-
tože jednoduše hodnotí
výsledky známkami od 1
do 5. Děti v Americe dostá-
vají vysvědčení třikrát
ročně a vypadá jako po-
drobná tabulka s čísly od 4
do 1 a nebo doplněné
zkratkami písmen ve
smyslu nadprů-měrně až
nedostatečně. Některé
předměty jsou detailněji
ohodnocené, například z
anglického jazyka se hod-
notí ze čtení - porozumění
textu, rychlost čtení, slovní
zásoba apod. Mimochodem
se neskutečně podporuje
čtení dětí a děti mají od 
5 let číst 20-30 min denně.
Velice podrobně je hodno-
cené i chování dětí, práce
dětí ve skupinách, organi-
zace vlastní práce, ale také
respekt k učiteli či ke
spolužákům. Na tomto zá-
kladě se odvíjí i třídní
schůzka, 15 minutové
soukromé setkání rodiče 
a učitele.

Žádný vzdělávací systém
není dokonalý a na každém
je co vylepšovat, pokud k
tomu jsou vytvořené pod-
mínky, ale jedno bychom si
měli uvědomit, zachovávat
si věci, které nám fungují 
a z kterých bene^itujeme, ať
už to jsou teplé školní
obědy a nebo převlékání na
tělocvik. Moc děkujeme
čkyňské škole za vřelé při-
jetí a za vynikající zkuše-
nost a tento článek berte
jako osobní zkušenost 
a můj názor. 

Martina Teplá

Všichni budoucí prvňáci
se sedmého února  v oče-
kávání neznámých zážitků
dostavili k zápisu. Mají za
sebou první důležitou 
zkoušku a čtenáře určitě 
zajímá s jakým výsledkem. 

Celkem 28 děvčat a
chlapců absolvovalo různé
testy a formy činností,
které jejich připravenost a
sociální zralost dokonale
prověřily. Z tohoto kolek-
tivu bylo navrženo pěti
dětem odložení školní
docházky. Jinak se děti
potýkají se stále stejnými
problémy a vadami – špat-
nou výslovností, sociální

nezralostí, nevhodným dr-
žením tužky atd. Letos jsme
poprvé zkoušeli testovat
děti z dovednosti si zavázat
tkaničku, což jim ve větší
míře nešlo. Nevadí, stále je
ještě poměrně dost času na
nápravu. Někteří před-
školáci tak  dostali svůj
první domácí úkol.

Většina dívek a chlapců 
se do školy velice těší,
prokázali solidní předpok-
lady pro plnění školních
povinností. Na jejich šikov-
nost a  radost z prvních jed-
niček  se  těšíme již nyní.                                     

Mgr. Jan Děd
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ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 
Vyhlášení termínu přijímání žádostí pro přijetí dětí 
k docházce do Mateřské školy Čkyně na školní rok
2012/2013. Zápis proběhne ve dnech od 23.4. do 27.4.
2012 a to od 10.00 do 16.00 hodin v budově mateřské
školy u vedoucí učitelky  M. Holečkové. 

Zápis proběhl, 
předškoláci se těší do školy

ZÁPIS DO ZUŠ 

Zveme budoucí prvňáčky (ale nejen je) na zápis do
ZUŠ Vimperk (pobočka Čkyně) pro školní rok
2012/2013, který se uskuteční v týdnu od 28. 5. do 31.
5. 2012. Na pobočce s více než dvacetiletou tradicí
vyučujeme v hudebním oboru tyto nástroje: zobcová
^létna, příčná ^létna, klarinet, žesťové nástroje (trubka,
tenor, trombon, tuba), klavír, elektronické klávesy, akor-
deon, kytara a nově od září 2012 také elektrickou 
kytaru. 

Všichni žáci mají možnost navštěvovat dechový 
orchestr, taneční orchestr, komorní uskupení a pěvecký
sbor. Další informace naleznete na www.zusvimperk.cz
a na začátku měsíce května také na portálu
www.ckyne.eu.

Těšíme se na Vás!

Za ZUŠ Vimperk Jan Hrdlička



Vzhledem k blížícímu se
začátku jara bude otevřeno
nově vystavěné multi-
funkční hřiště. Určitě ho
bude pravidelně využívat
Základní škola a Sokol.

Ostatním občanům bude
přístupné podle kalendáře
obsazenosti, který bude
stejně jako Provozní řád
hřiště zveřejněn na o^iciál-
ních stránkách Obce Čkyně.
V Kalendáři bude nutné
v případě zájmu zapsat
den, čas a jméno. Další
možností je obrátit se

v pracovní době na pracov-
níky obce, kteří Vám rezer-
vaci provedou.

V Provozním řádu se mi-
mo jiné dozvíte, kdo vydá
klíče od hřiště a komu se
uhradí příspěvek.

Hřiště je určeno pro tenis,
volejbal, nohejbal, malou
kopanou a ^lorbal. K dis-
pozici budou branky a sítě.
Obec Čkyně Vám přeje
hodně sportovních zážitků.

Michaela Pohanová
správce poplatků
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Zastupitelstvo obce Čkyně
dne 27.2.2012

schválilo:
– doplnění programu: bod 4 a 5 bude přesunut až před
bod 12, do bodu 12 – svoz komunálního odpadu, rekon-
strukce cesty Spůle – Dřevostroj
– rozpočtové opatření č. 6/2011
– rozpočet sociálního fondu pro rok 2012
– příspěvky pro organizace pro rok 2012
– půjčku včelařům na léčiva v částce 30.000,– Kč
–rozpočet Obce Čkyně jako vyrovnaný v částce
25.865.200,– Kč
–prodej zaplocené části pozemku pana Jana Bečváře,
Wolkerova 270, Volyně č. parc. 731/18 v k.ú. Horosedly
u Čkyně
– záměr na směnu pozemků paní Jiřiny Kůtové, Čkyně
108 č. parc. 770/8 o výměře 1 m2 za pozemek č. parc.
770/1b,d o výměře 1,15m2 za v k.ú. Čkyně
–záměr na prodej části pozemku manželů Telingrových,
Čkyně 277 č. parc. 945/1 cca o výměře 300 m2, u odd-
ělení pozemku geodetickým plánem bude přítomen Ing.
Chval a Ing. Kříž
– pronájem zahrádky paní Jindřišce Šmolíkové, Čkyně
203 pozemek č. parc.  87/6 v k.ú. Čkyně o výměře 41 m2
– pronájem zahrádky paní Pavlíně Náhlíkové, Čkyně 295
pozemek č. parc.  87/7 v k.ú. Čkyně o výměře 39 m2
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému bře-
menu pro E.ON Distribuce, a.s. na kabel NN pro pana
Říhu na pozemek parc. č. 441/11 v k.ú. Čkyně, věcné bře-
meno se zřizuje za úplatu v celkové výši 800,– Kč
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpovída-
jícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s. na
kabel NN pro pana Hůlovce na pozemek parc. č. 561/2
v k.ú. Předenice u Čkyně, požadavek obce, vedení bude
v celé délce umístěno do chráničky, věcné břemeno se
zřizuje za úplatu v celkové výši 2.000,– Kč
– smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene
pro Miloslava Černého a Naďu Černou, Prachatice na vy-
budování vodního náhonu a jeho provoz k MVE na poze-
mek č. parc. 79/7 v k.ú. Čkyně

zamítlo:
– prezentaci obce Čkyně v cykloturistických mapách

odložilo:
– rozhodnutí o ^inanční příspěvek na akci „Paměť
Čkyňska, 1945 – 1975“ do doby předložení alespoň části
publikace

vzalo na vědomí:
– plán investic
– informace o svozu odpadů
– informace o cestě Spůle – Dřevostroj a.s.

Multifunkční hřiště ve Čkyni

Webové stránky obce

O^iciální stránky Obce Čkyně jsou www.ckyne.cz.
Zde naleznete: informace o obci, informace o činnosti
úřadu, informace vyvěšené na obecní úřední desce,
poslední hlášení obecního rozhlasu, Aktuality ze života
Čkyně, územní plán, fotogalerii a další. 

Pozvání na promítání

Fotograf Vláďa Hošek a Restaurace 
Ve Votáčce,

Vás zvou v úterý 10. dubna od 19 hodin
na další promítání snímků z cest.

Zimní Šumava
Krásy italských Dolomit



Naši mateřskou školu
navštívila 13. března
tisková mluvčí Policie ČR  
Prachatice a dva policisté se
svými služebními psy. 

Děti se ve své fantazii
mohly proměnit ve bdělé
strážce zákona. Dozvěděly
se, jak se zachovat v růz-
ných situacích, co dělat a na
koho se obrátit, když se
ztratí, jak se správně orien-
tovat v silničním provozu 
a spoustu dalších důle-
žitých informací. Pak jsme
se přesunuli na školní
zahradu. Tady psi se svými

psovody předvedli dětem,
jak umí reagovat na povely,
útok na pachatele, plížit se.
Ale největší radost měly
děti z ukázky akce, při které
pes hledal vystřelený náboj. 
A tak to chvíli na školní
zahradě  vypadalo jako 
v akčním ^ilmu. Policisté
vystřelili několik nábojů 
a děti je na  zahradě hledaly.  

Děkujeme policistům za
čas, který nám věnovali 
a připravili nám tak nejen
poučné, ale i zábavné
dopoledne.                       

(vp)

Od bratrance z Ameriky mi
přišel netradiční e�mail.
Často si píšeme, je mu 89 let,
žije v New Yorku, kde dlouhá
léta pracoval v jedné vě�
hlasné instituci. Do důchodu
šel v sedmdesáti, je repub�
likán, ale jeho syn volí
demokraty. Vůbec se kvůli
tomu nehádají. Poslal mi
vzpomínku na americké vo�
jáky v osvobozené Plzni. 
No co, byli to mladí kluci…

Nazdar Pepo,
dík za zásilku měsíčníku ze
Čkyně (Aktuality ze života
Čkyně), kde byl v roce 2005
tvůj článek o 60. výročí pří-
jezdu americké armády do
vašeho města. Je dobré, že
se uchovaly záběry z těch
překotných dnů konce
války a začátku svobody,
která naneštěstí zkracho-
vala za pár let. U vás na ji-
hozápadě Čech měli lidé
s Američany přímý styk,
kdežto v Praze jsme museli
čekat, až Rusové několika
jednotkám US Army dají
povolení na pár dní Prahu
navštívit. Mně tvůj článek
připomněl vlastní iniciativu
konečně zkusit angličtinu 
s nějakým skutečným
Amíkem. Vydal jsem se za
demarkační čáru do Plzně,
kam americká armáda
došla. Já jsem předtím
nikdy v Plzni nebyl 
a nikoho jsem tam neznal.
Nakvartýroval jsem se do
malého hotýlku dál od
středu města, kde to bylo

levnější. Šel jsem na sta-
dion, kde Američani ukazo-
vali místním, jak vypadá
americký fotbal. K večeru
jsem se vracel a mým
směrem šlo plno ameri-
ckých vojáků a před
hotýlkem jich byla menší
fronta. Záhy jsem zjistil, že 
můj hotýlek je vlastně hodi-
nový hotel. Ti kluci tam šli
utratit pár dolarů, pro které
jinak neměli žádné uplat-
nění. Když zjistili, že umím
trochu anglicky, tak mě
hned pasovali na tlu-
močníka. Vyjednával jsem
s vysloužilými dámami 
o podmínkách jejich ob-
chodu. Kluci naštěstí chtěli
vědět jen elementární věci
„za kolik“ a „kolikrát“. Když
jsem se těch zastaralých
slečen ptal „kolik“, řekly
deset dolarů. Já nato klu-
kům, že takové baby stojí
nejvýš 50 centů. Hoši byli
ale dychtiví a platili, co
dámy požadovaly. V noci
jsem si dal vatu do uší 
a místo anglické kon-
verzace to byla jen podi-
vuhodná zkušenost.

Teď ještě ke Čkyni. Ačko-
liv jsme tam byli s rodinou
několik hodin v roce 1992,
neměl jsem ponětí o tom,
jak významné je městečko,
které je tvým domovem. 
Líbila se mi velká pohled-
nice Čkyně i zámeček, kde
jsi poslední léta pracoval. 
Zdraví tě Miroslav.   

e-mail přepsal 
J. Lávička
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V mateřské škole se střílelo

Policie ve školce                 Nakreslila: Adélka Pasauerová

Pozvánka na zájezd

Svaz tělesně postižených ve Čkyni Vás zve na zájezd
,,Jarní Hobby" do Českých Budějovic, který se koná 
19. 5. 2012. Odjezd autobusu v 8:00 hod z náměstí. Cena
včetně vstupenky pro členy 120 Kč, ostatní 150 Kč. Zá-
jemci se mohou přihlásit u paní Hodboďové nebo paní
Lávičkové, popř. na tel 607293607 nejpozději do 17. 4.
2012.

Dále Vás zveme na zájezd do Národního parku Ba�
vorského lesa na Stezku korunami stromů, která je
nejdelší na světě. Tento zájezd se uskuteční 16. 6. 2012.
Bližší informace ohledně zájezdu u osob výše uvedených
a na plakátech. 

Společně se těšíme na hojnou účast na těchto akcích. 

Hodboďová Pavla, předsedkyně STP 

Vzpomínka starého republikána
na konec války

Postel pro anděla 
v podání KOS Čkyně

Kdy: 14. 4. 2012
Kde: Strunkovice nad Blanicí

Nenechte si ujít jedno z posledních představení!



Na konci měsíce ledna 
se konal v KD ve Čkyni
Hasičský bál, který opět
patřil mezi jeden z nej-
lepších v historii SDH. To-
hoto bálu se zúčastnilo jako
tradičně hodně tanečníků. 

SDH Čkyně uspořádal
také 18. února maškarní
průvod obcí, kterého se
zúčastnilo 20 masek. Dou-
fejme, že příští rok bude
větší účast masek, kdy
každý občan je vítán.
Maškarní průvod v krás-
ném jarním počasí vedla
sedmičlenná kapela pod ve-
dením J. Tomáška. Večer od
19 hodin byla naplánována
maškarní zábava, která se
též velmi povedla. Bylo
velmi lichotivé, že se této
zábavy zúčastnilo hodně
masek, které se vždy o
zábavu postarají. 

Hasiče čeká sběr že�
lezného šrotu, který se
bude konat 14. dubna od 
8 hodin. Žádáme občany,
kteří mají doma či na
zahradě nějaký železný
odpad, aby tento odpad vy-
nesli před své domy, hasiči 

ho rádi naloží. S větší hmot-
ností železa vám rádi
pomůžeme. 

Dále bych chtěl říci, že
dne 28. dubna oslaví místní
sbor SDH ČKYNĚ 125 let od
založení sboru. Všichni
členové SDH jsou srdečně
zváni do KD ve Čkyni, kde
se bude konat od 19 hodin
slavnostní schůze. 

Místní hasiči po domluvě
s SDH Horosedly budou
pořádat okrskovou sou�
těž, která se bude konat 
12. května od 13  hodin
na fotbalovém hřišti ve
Čkyni. Všichni členové a di-
váci jsou srdečně zváni na
pořádné závodění v ha-
sičském sportu. 

Na závěr bych chtěl říci,
že sbor v tomto roce čeká
hodně brigádních aktivit,
opravy techniky, požárních
soutěží. Chtěl bych sboru
popřát do letošního roku
mnoho zdaru a co nejvíce
soutěžních úspěchů a ať
nám nehoří. 
Více informací na:
http://www.sdhckyne.wz.cz

Josef Kainc ml.,
zástupce velitele sboru 
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Hasiči ze Čkyně 
se těší na rok 2012

Pozvánka pro členy SDH Čkyně
SDH Čkyně oslaví 125 let o založení sboru. Všichni čle-
nové SDH Čkyně jsou zváni do kulturního domu ve
Čkyni, dne 28. dubna, kde se bude konat od 19 hodin
slavnostní schůze.

V restauraci Ve Votáčce se začátkem března sešli bývalí
zaměstnanci podniku Jitona v Bohumilicích

Na návštěvě u hasičů

Den po prvním jarním dnu se mnohým dětem z naší
mateřské školy splnil velký sen. Být na chvíli hasičem.
Dopomohl jim k tomu velitel dobrovolných hasičů
pan Josef Tomášek. Stal se naším průvodcem při
návštěvě hasičské zbrojnice. Ukázal nám hasičské auto,
stříkací hadici, oblečení a jiné tajuplné věci, které hasiči
používají při své profesi. Pak měly děti oči navrch hlavy,
když si mohly vyzkoušet hasičskou přilbu. 

Přejeme čkyňským hasičům co nejméně výjezdů k
požárům a aby je sv. Florián ochraňoval. 

(vp)

Ve Čkyni vybrali tři králové 
více než 11 tisíc korun

Na Vimpersku byla vybrána celková částka 138 077
korun (druhá nejvyšší v kraji hned po Pelhřimovsku),
ve Čkyni 11 129 korun. 65 procent ^inančních pro-
středků bude použito na ^inancování nákladů terénních
sociálních služeb, 35% věnuje Charita ČR na humani-
tární pomoc u nás i v zahraničí, část prostředků je
věnována na pokrytí ^inančních nákladů sbírky.
Velmi děkujeme všem dárcům!

Hanka Brašnová

Myslivecké sdružení Čkyně � Háje 
vás zve

na přehlídku mysliveckých trofejí 
v sále KD Čkyně 16. 5. – 20. 5. 2012

Otevřeno:
st – pá 9 až 19 hodin

so – 9 až 20 hodin
so – od 13 hodin vystoupení dětí z MŠ, předání my-

sliveckých vyznamenání, společenské odpoledne
ne – 9 až 14 hodin



Letošní zima sice už
skončila a vystřídalo ji pří-
jemné jarní počasí, přesto
vám přínášíme ještě malé
ohlédnutí. 

Silné únorové mrazy 
dovolily obyvatelům Čkyně
a hlavně dětem užít si ty
správné zimní radovánky.
Zamrzlý rybník se zaplnil
bruslaři a hokejisty, na své
si přišli i sáňkaři a běžkaři. 

V obci se také našlo
mnoho lidí, kteří kromě
radovánek mysleli i na ty,
kterým mráz radost ne-
dělá, naopak při něm spíše 

trpí. A tak se skoro každý
dům, zahrada i balkón roz-
rostl o krmítko pro ptáčky. 
Nezůstaly pozadu ani děti
ve školce, které ověsily 
dobrotami celý strom 
v zahradě a navrch ještě
nasypaly ptáčkům zrní do
nového  krmítka, které jim
věnoval Kulturně okrašlo-
vací spolek ve Čkyni. Touto
cestou za něj Kosákům
ještě jednou děkují, zej-
ména pak Ondrovi Šmídovi,
který ho vlastnoručně vy-
robil.

(lp)

Dvaatřicetiletý Jiří Vojtíšek
je dalším z obecních za�
stupitelů, kteří odpověděli
na otázky v pravidelném
seriálu čkyňských Aktualit. 

Proč jste se rozhodl stát se
zastupitelem?

O otázky obce jsem se za-
jímal již během civilní
služby, kterou jsem vykoná-
val na obecním úřadě.
Tudíž když mě oslovil
starosta obce Ing. Stanislav
Chval, zda nechci kandi-
dovat za jeho Stranu nezá-
vislých, s díky jsem přijal. 

V jakých oblastech jste 
nejvíce prospěšný a kde
jsou vaše slabiny?

Jsem zcela obeznámen 
s obecnými záležitostmi
provozu a s problematikou
Čkyně a obcí přilehlých. Na
druhou stranu se zcela ne-
orientuji v detailech získá-
vání dotací, které jsou
podle mého názoru zby-
tečně složitě nastavené. 
Z čehož bohužel vyplývá, 
že z mnoha vypracova-
ných a podaných projektů,
kterým věnujete čas a přís-
lušné ^inance, bude
uskutečněno jen zanedba-
telné procento.

Která témata se vás 
osobně nejvíce dotýkají?

Osobně  mě nyní nejvíce
zajímá dokončení rozvodu
kanalizace v obci Dolany,
které  je závislé na získání
dotace a dále je to otázka
čistírny odpadních vod (co
se týče její kapacity, jenž
díky růstu obce bude ne-
dostačující). Pevně věřím,
že i nadále zůstane v pro-
vozu obce, poněvadž pokud
by spadla do rukou větší
společnosti, razantně by se
zvýšila cena vodného a
stočného. 

Jaké zajímavé otázky teď
s kolegy v zastupitelstvu
řešíte?

Naposledy jsme schvalo-
vali rozpočet obce a jednali
o provozu nového multi-
funkčního hřiště. Zaobí-
ráme se otázkou opravy
můstku v Onšovicích, na
nějž byla přidělena dotace.
Dále řešíme opravu zdra-
votního střediska, kdy
první fází bude zateplení,
výměna oken a zajištění
bezbariérového přístupu
do druhého patra a násle-
dovat by měly celkové
rekonstrukce  ordinací. 

(pp)
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Foto: PP
Pan Růžička s vnoučaty Aničkou a Matýskem vyrazil na
sáňky

Ohlédnutí za zimou

Foto: VP
Děti ze školky u stromu pro ptáčky s novým krmítkem

Dohlíží na vybudování 
kanalizace v Dolanech

Nejvíce navštívenou zábavou tohoto roku byl Diskoples
v sobotu 11. února. Plný sál kulturního domu tancoval na
nejznámější melodie písniček ze 70. až 90. let, které hráli
známí diskžokejové Ivan Müller, Jarda Neužil st. a Radim
Volf.



Během uplynulých dvou
měsíců proběhla ve
čkyňském kinosále tři
povedená divadelní před-
stavení. 

První z nich byla dětská
hra Krakonošův klobouk,
kterou sehrál divadelní
ochotnický spolek z Ma-
lenic. V hlavní roli Kra-
konoše zde zazářil  známý
malenický ochotník Jarda
Lukeš. Ze všech tří divadel
bylo toto po stránce náv-
štěvnosti nejúspěšnější.   

Dále k nám zavítalo pro-
fesionální Divadlo Bolka
Polívky z Brna s před-
stavením Don Quijote de la
Mancha.  Byla škoda, že
přišlo jen kolem třiceti di-

váků, protože představení
bylo zábavné. Do hry byli
zapojeni přímo diváci a celé
představení bylo pojato
jako didaktické cvičení ve
stylu škola hrou podle
známého českého peda-
goga Jana Amose Komen-
ského. 

Posledním divadelním
spolkem, který k nám přijel,
byli ochotníci ze Strunkovic
nad Blanicí s pohádkou
Kuba a loupežníci. Toto
vtipné pohádkové přes-
tavení pobavilo nejen děti,
ale i dospělé. Doufáme, že
se návštěvnost v příštích
dnech zvýší a kinosál bude
praskat ve švech.

M. Brašnová

Aleš Holfeld a Josef Kainc
– tihle dva se starají o to,
aby v ukazateli skóre
čkyňských mančaftů byl co
nejnižší údaj o počtu
održených branek.  Aleš (A)
je v áčku i přes svůj nízký
věk jedničkou, záda mu
kryje Pepa (J), který ještě
navíc zvládá chytat za
čkyňské béčko. Oba se teď
shodují v jednom - ve Čkyni
je důležité udržet krajskou
soutěž. (Rozhovor byl ve-
dený těsně po zápase v
Kaplici 25.3. 2012.)

Aleši, jaký byl z tvého
pohledu zápas v Kaplici?

Zápas byl určitě pro
všechny z nás hektický. Do
Kaplice jsme jeli s tím, že
musíme bodovat a pokud
možno tříbodově. To se
nám nakonec po výsledku
4:2 povedlo, takže pro mě 
i pro celý tým velká spoko-
jenost. 

Pepo, ty jsi na zápase áčka
nebyl. Stává se to často, 
že nemůžeš hrát?

Bohužel jsem do Kaplice
nemohl odcestovat s tý-
mem. Čekala mě služba 
v práci. Jinak informace 
z Kaplice jsem měl po tele-
fonu od kapacity Míši 
Uhlíka, který mě infor-

moval o průběhu. Jsem rád,
že to tam kluci zvládli 
a vyhráli. Důležité body 
v boji o záchranu. Jinak
béčko hrálo v sobotu přá-
teláček v Česticích, kde
jsme trochu smolně pro-
hráli 4:3. 

Před začátkem jarní
sezóny měl trenér se vše�
mi osobní pohovory. 
O čem mluvil s vámi?

A:  Se mnou hovořil přede-
vším o tom, jak jsem při-
praven na jarní část sezóny.
Já samozřejmě budu dělat
všechno, co bude v mých
silách a byl bych moc rád,
když přispěji k tomu, aby se
ve Čkyni udržel krajský
přebor.
J: Jestli budu chodit na 
zápasy a jestli budu moct
zaskočit za Aleše a já sa-
mozřejmě řekl ano a také
se mluvilo o záchraně 
v krajském přeboru a odpo-
věď byla, že to musíme
zachránit za každou cenu 
a že do toho dáme všechny
síly. 

Vždycky jste chtěli stát 
v bráně? Nechtěli jste spíš
dávat góly?

J: Ano,vždy jsem chtěl chy-
tat a hlavně mě hnal do
chytání strejda, abych chy-
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Divadlo ve Čkyni

Slávista a Sparťan 
drží Čkyni v kraji

Přehled bohoslužeb ve Čkyni
Velikonoce 2012

Zelený čtvrtek 5.4. v 16.30 hodin
Velký pátek 6.4. v 15 hodin Křížová cesta a v 15.30 obřad
Boží hod 8.4. v 8 hodin 
Pondělí velikonoční 9. 4. v 8 hodin

foto: L. Růžičková 

Nacvičují novou hru  
Divadelníci z Kulturního a okrašlovacího spolku Čkyně

nacvičují novou veselou hru – z pera Marka Camolletiho
– Na správné adrese. Tentokrát se v ní nebude tančit jako
v předchozím kusu Postel pro anděla, ale o legraci
rozhodně nebude nouze. Děj hry totiž nechá diváky
nakouknout pod kostýmy herců. Poprvé se na jevišti ob-
jeví Hanka Vávrová a Miloš Matějka. Na fotogra^ii chybí
Míra Růžička.                                                                          (pp)

Čkyňští brankáři Aleš Holeld a Josef Kainc



tal jako on a něco ve Čkyni
dokázal jako v případě 
strejdy, který chytal ve 45
letech 1.A třídu! Jinak
chytání mě moc baví 
a i nějaké góly jsem už dal,
ať je to z penalt nebo i z
trestného kopu. Chytání se
věnuji od 7 let, co jsem
začal chodit do první třídy.
A: Již od mala jsem chtěl být
v bráně, ale nejprve jsem
začínal jako hráč. Do brány
jsem se postavil poprvé ve
velké přípravce, kdy jsem
převzal žezlo po Patriku
Krullovi. Ale mou oprav-
dovou brankářskou kariéru
nastartoval náš vedoucí
Michal Uhlík, za což mu
můžu jen poděkovat. 

Aleši, je velmi reálné, že od
září začneš studovat na
vysoké škole. Budeš dál
chytat ve Čkyni?

Budu se snažit ze všech sil
se dále věnovat ve Čkyni
fotbalu. Ale bohužel je i
možné, že občas nevyzbyde
čas.

Pepo, jsi připravený v pří�
padě nutnosti zastoupit
Aleše a být jedničkou čkyň�
ského elitního mančaftu?

J: Zaskočit samozřejmě
schopen jsem, ale také to
hodně záleží na mém za-
městnání. 

Připravujete se nějak spe�
ciálně na různé týmy? 
Na různé útočníky?

A:  Nijak speciálně se nepři-
pravuji, protože v krajském
přeboru jsou všechny týmy
kvalitní. Do každého zápasu
jdu s plným nasazením.
J: Fotbalisty v mančaftech,
se kterými hrajeme už
znám a vím, v čem jsou
dobří, tak si třeba dávám
pozor na trestné kopy 
a penalty, když u někoho
vím, kam je kope. Jinak

nerad hraju asi proti týmu 
Stožce, kde je vynikající
nestárnoucí Pepa Fleis-
chmann původem z Bohu-
milic. Naopak rád hraju
proti týmu Svaté Maří, kde
jsem rok chytal, tak jsem
vždy na ně nažhavený. 

Vzpomenete si na nějaký
fotbalový okamžik, který
byste nejraději vymazali
z paměti?  

J: Pamatuji si na zápas před
5 lety ve Zdíkově, kde jsem
z rohu pustil dva góly tak to
bych asi vymazal.
A: Každý fotbalista udělá
občas chybu, jinak by to
nebyl správný fotbal.
Samozřejmě i já dělám
chyby, ale vždy se jich sna-
žím vyvarovat.

Máte nějaký svůj talis�
man, nebo rituál? 

A: Já osobně žádný talis-
man nemám. Jediným ritu-
álem je, že si plácám těsně
před zápasem s každým
hráčem, což mi dodává 
v bráně určitou jistotu.
J: Rituál speciální nemám,
ale vždy když nastupuji, tak
si zaťukám na všechny tyče
v bráně. Talisman žádný
nemám, zatím.

Co váš vzor? Nebo oblíbe�
ný tým?

J: Můj vzor byl strejda a ak-
tuálně asi Jarda Blažek 
a Jarda Drobný. Můj
oblíbený tým je Sparta Pra-
ha a Chelsea.  
A: Mým vzorem je španěl-
ský brankář Iker Casillas 
a nejen proto, že jsem mu
udájně vzhledově podobný,
jak mnoho spoluhráčů říká.
Jinak mé srdce patří praž-
ské Slávii.

(pp)

Velkého úspěchu se v
lyžařské stopě dočkal
Ondřej Mánek ze Zaho-
říčka. Poprvé si zazávodil v
celorepublikové konku-
renci a hned s přehledem
zvítězil. Závody v Ramzové
u Jeseníku, kde Mánek
získal zlato se pořádaly
jako ^inále soutěže Hledá-
me nové talenty, kterou
pořádá Svaz lyžarů České
republiky. Ondra tak napo-
dobil  svého staršího bratra
Jirku, který se stal fenomé-
nem letošní sezóny a po

trojnásobném vítězství na
Zimní olympiádě dětí 
a mládeže ve Frenštátě pod
Radhoštěm a trojnásobném
vítězství na Mistrovství
České republiky v Jablonci
si jednoznačně vybojoval
vítězství v celém Českém
poháru staršího žactva pro
sezónu 2011/2012. Prven-
ství v žebříčku Jirka obhájil
všechny 4 sezóny, kdy závo-
dil v kategorii žactva a stal
se absolutním králem žá-
kovských kategorií posled-
ních let.                             (red)                        
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Mistrovské zápasy � Krajský přebor 
Jaro 2012 – SK Čkyně „A":

SO    7. 4. v 16:30 hodin Čkyně – Vodňany
SO 14. 4. v 16:30 hodin Veselí nad Lužnicí – Čkyně
SO 21. 4. v 17:00 hodin Čkyně – MAS Táborsko „B"
SO 28. 4. ve 13:00 hodin Písek „B" – Čkyně

SO    5. 5. v 17:00 hodin Čkyně – Hluboká nad Vltavou
SO 12. 5. v 17:00 hodin Rudolfov – Čkyně
SO 19. 5. v 17:00 hodin Čkyně – Soběslav
SO 26. 5. v 17:00 hodin Roudné – Čkyně

SO   2. 6.  v 17:00 hodin Čkyně – J. Hradec
NE 10. 6. v 17:00 hodin Lažiště – Čkyně
SO 16. 6. v 17:00 hodin Čkyně - Prachatice

Zlatí chlapci ze Záhoříčka

Jirka a Ondra Mánkovi s medailemi



AKTUALITY ze života Čkyně – duben 2012 10

Aktuality ze života Čkyně - Vydává obec Čkyně nákladem 700 ks pod evidenčním číslem Ministerstva kultury ČR E 14907.- Tisk Didot print pro-
dukce - Uzávěrka následujícího čísla je 25. 5. 2012 - Příspěvky můžete zasílat na e-mailovou adresu: pavel.pechousek@email.cz - Nevyžádané rukopisy se
nevracejí - Reklamy  pouze při volné kapacitě.


